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Sosyal Güvenli Kurum Başkanı Dr. Mehmet Selim Bağlı’nın TRT Haber Dün 

Bugün Programı Konuşma Metni 

 

Sunucu: İşverenler için getirilen yeni kolaylıklar neler? 

 

Başkan M. Selim Bağlı: Bizim 6770 sayılı kanun yani 2016 yılında çıkarılan kanunla bizim 

işverenlerin 2016 Aralık – 2017 Ocak ve Şubat aylarındaki primleri 2017’nin ilk ayı ile 2016’nın 

son ayının prim ödemeleri 2017’nin son üç ayına ertelenmişti. 

 

Sunucu: Çok karmaşık bir tanımlama oldu Başkanım bunu biraz daha sadeleştirebilir miyiz?  

 

Başkan M. Selim Bağlı: 2016’nın aralık primi, 1 milyon 393 bin iş yerinin 4 milyar TL bir prim 

alacağımız vardı. Biz işverenlerimize dedik ki biz bu primi sizden almıyoruz sıfır faizle 

erteliyoruz. Bu primi bize Ekim 2017 yılında ödeyeceksiniz. Yani 1 sene sonra. 2017’nin Ocak 

primi vardı 1 milyon 124 bin iş yerinin 3 buçuk milyar TL, sizden şimdi almıyoruz Kasım 2017’ye 

erteliyoruz. 2017 Şubat ayının 982 bin iş yerinin 3.3 milyar TL prim alacağımız vardı bunu da 

2017’nin Aralık ayına erteledik. Bir nevi 9 ay sıfır faizli bir kredi vermiş olduk. Tabi 9 milyar 

TL’lik bir prim erteleme demek SGK primle yönetilen bir kurum,  her ay yaklaşık 17 milyar TL 

emekli maaşı ödemesi yapıyoruz. 9 milyar TL işverenlerimize sıfır faizli bir kredi vermiş olduk. 

Onların rekabet gücünü artırmak aynı zamanda işverenler üzerinde mali yükleri hafifletmek ve 

onların istihdama katkılarını sağlamak için. 1 yıllık prim ertelemenin ardından şimdi prim 

borçlarını ödemelerini istiyoruz. 

 

Sunucu: Şimdi SGK’nın Ekim-Kasım Aralık aylarında 1 yıl ertelenen primleri tahsil etme aylarınız 

oluyor. 

 

Başkan M. Selim Bağlı: Tahsil etmemiz gerekiyor borçları. Tahsil edilmediği durumlarda bu 

işverenler asgari ücret desteğinden prim desteğinden yararlanan işverenler bunu 

ödemedikleri takdirde bizim sistemimizde bu desteklerden yararlanamayacaklar. Aynı 

zamanda SGK ile olan bütün ilişkilerden ödeme haczine düştükleri için haklarında haciz, icra, 

borcu var kâğıdı gibi sıkıntılar yaşayacaklar. 
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Sunucu: Ekim ödemesi için son tarih 30 Ekim mi? 

 

Başkan M. Selim Bağlı: 30 Ekim’de bizim Aralık 2016 ertelediğimiz borçlarını ödemeleri 

gerekiyor. İlgililere mesaj gönderdik hemen hemen tüm il müdürlerimizle bu konuda görüştük, 

talimat verdik. İnternet ortamında kendilerine ulaşmaya çalışıyoruz. Bu vesileyle de TRT’den 

de bir kez daha çağrıda bulunmuş oluyoruz. Bizim işverenlerimizle bir mutabakatımız var, bunu 

bozmadan yolumuza devam edelim istiyoruz. 

 

Sunucu: Yani Aralık 2016’da ki primlerinizi ertelemişseniz primlerinizi ödemek için artık son 

12-13 gününüz var. 

 

Başkan M. Selim Bağlı: Ödemediği takdirde gecikme cezası gecikme zammı prim borçlusu 

olmak aynı zamanda teşviklerden yararlanamama gibi çeşitli müeyyidelerle karşılaşacaklar.  

 

Sunucu: Ödeyince ne olacak, eski süreç devam mı edecek? 

 

Başkan M. Selim Bağlı: Ödeyince eski süreç devam edecek, sıkıntısız bir süreç devam edecek. 

Teşvikler sürecek, borcu yoktur kâğıdı istedikleri zaman alabilecekler. Dolayısıyla SGK ile olan 

ilişkileri temiz bir sicille devam edecek.  

 

Sunucu: Bu çağrıyı prim borcunu Kasım ve Aralık ayına ertelemiş olan işverenlere de yapmış 

olalım. 

 

Başkan M. Selim Bağlı: Biz prim ödemelerimizin yaklaşık yüzde 10’unu ertelemiş olduk. 

İşverenler için 12 ay sıfır faizli bir kredi önemli bir imtiyazdı. Artık ödemeleri yapma zamanı 

geldi. 

 

Sunucu: Bu Ödemeler başta söylediğiniz gibi SGK bu prim ödemeleriyle kendini döndüren bir 

kurum. 
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Başkan M. Selim Bağlı: Sosyal Güvenlik Kurumu işverenleri teşvik eden bir kurum aynı 

zamanda bizim her yıl yaklaşık 20 milyar TL civarında bir işveren teşvikimiz söz konusu, bütün 

bu hizmetleri sunabilmemiz için işverenlerimizden primleri tahsil etmemiz gerekiyor.  

 

Sunucu: En çok da sağlık hizmetlerinde yapılan iyileştirmeler aslında kamuoyunun 

gündeminde genişçe bir yer tuttu. Şimdi bütün bu kolaylıkları hem işverenlere sağlıyorsunuz 

hem de aslında bir yandan da yürütülen bir sağlık hizmeti var. Daha doğrusu çalışanların bu 

haklardan yararlanmaları var.  

 

Başkan M. Selim Bağlı: Sadece çalışanlar değil tüm vatandaşlarımız Genel Sağlık Sigortası 

kapsamında ve biz topladığımız primlerle bu Genel Sağlık Sigortasının finansmanını sağlıyoruz. 

Tabi sağlık konusunda çok hassas bir bakanla çalıştığımızı belirtmek isterim. Örneğin bir Yağız 

bebek konusu medyaya yansımıştı. Herhâlde medyaya yansıdıktan bir yarım saat sonra hemen 

Sayın Bakanımız doğrudan talimat verdi. “En yakın zamanda bunu çözeceksiniz” diye. Bunun 

özel bir SUT düzenlemesi yaptık 11.10.2017 tarihli bizim Sağlık Uygulama Tebliğimizde işte 

Yağız bebek gibi obeziteye bağlı rahatsızlıkların giderilmesine ilişkin tedavinin Sosyal Güvenlik 

Kurumu tarafından karşılanması kararlaştırıldı. Biliyorsunuz yine medyada çok gündemde olan 

bir SMA rahatsızlığı söz konusuydu. Sağlık Bakanlığını söz konusu uygun gördüğü Tip-1 

rahatsızlıklarda yani bu ilaç bu hastalıkta yararlı dediği bütün hastalarımızın ilaç ödemelerini 

karşılıyoruz. Üniversitelerimizde tabii bizim protokolümüz oldu. Eskiden yeşil kartlı dediğimiz 

vatandaşlar ile köy korucularımız doğrudan üniversite hastanelerimize gidemiyorlardı. 

Protokol kapsamında artık yaklaşık 8 milyon civarında primlerini Aile Bakanlığının ödediği yeşil 

kart statüsündeki vatandaşlarımızın doğrudan üniversite hastanelerinden hizmet alabilme 

imkânı getirildi. Köy korucularımız da daha önce özel hastanelere gidemiyordu. Yine sayın 

bakanımızın talimatıyla SUT ’ta yaptığımız değişiklik ile köy korucularımız doğrudan özel 

hastanelere gitme imkânına sahip oldu. Madde bağımlılarının bütün masrafları Sosyal Güvenlik 

Kurumu tarafından karşılanacak. Yani bizim son iki ayda Sağlık Uygulama Tebliğinde iki defa 

değişiklik diyalizle ilgili iyileştirmeleri yaptık. Kan bileşenlerinin işlem puanlarını artırdık. 

Özellikle bununla ilgili ciddi sıkıntılar vardı. Bunların yaptıkları hizmet ve aldıkları ücretin 

arasında bir tutarsızlık olduğunu maiyetlerini karşılamadıklarına ilişkin şikâyetleri vardı.   

 



 
4 

Sunucu: Ve burada aklıma geldi yeri mi bilmiyorum ama hem evde bakım hizmetleri hem de 

evdeki o hastane malzemelerinin artık direk devlet tarafından karşılanması gibi bir reform da 

gerçekten çok önemli bir reformdu. 

 

Başkan M. Selim Bağlı: Sosyal Güvenlik Kurumunun en büyük hizmetlerinden biri oydu; hem 

palyatif hizmet, hem evde bakım. Özellikle bizim yoğun bakım üzerindeki baskıyı hafifletmek 

için palyatif bakım daha önce devlet hastanelerinde Sosyal Güvenlik Kurumu kapsamına 

alınmıştı. Şimdi bizimle protokol imzalayan vakıf üniversiteleri ve tıp fakültesi hastanelerinde 

palyatif bakım yapıldığında Sosyal Güvenlik Kurumu ödeyecek. Aynı zamanda evde bakımdaki 

büyün malzemeleri yani hasta alt bezinden tutun evde bakımda kullanılan tüm malzemeler 

Sosyal Güvenlik Kurumu tarafından karşılanabilecek.  

Biliyorsunuz tıbbi malzemeyi daha önce konuşmuştuk. Bunlar karşılığı alınıp daha sonra 

ödeniyordu. Şimdi vatandaşlarımız eczanelerden, medikal marketlerden aldığı zaman 

doğrudan biz medikal markete, eczaneye ödeme yapıyoruz.  

 

Sunucu: Artık vatandaş aradan çekildi. Direk SGK muhatap oluyor bu konuyla. Peki, şunu da 

soralım madem bu yeniliklerden ve hizmetlerden bahsediyoruz. Aslında bugün gün boyunca 

haberlerimizde aktardık. Ampute Futbol Takımının Cumhurbaşkanı Sayın Erdoğan’ı ziyaretinin 

ardından aslında gazilerimiz ve tabii ki şehit yakınlarımız bu ülkede her zaman gurur 

duyduğumuz ve göğsümüzü kabartan vatandaşlarımız. Onlara yönelik hizmetler kapsamında 

söyleyecekleriniz neler? 

 

Başkan M. Selim Bağlı: Şehit yakınları ile gaziler bizim en fazla müsaadeye mazhar 

sigortalılarımız. Hem Sayın Cumhurbaşkanımızın bu konudaki talimatları söz konusu hem Sayın 

Bakanımız bu konuda çok hassas. Şehit yakınları ve gaziler ile ilgili bir problem olduğunda 

anında doğrudan Bakanımız devreye giriyor ve anında talimatı alıyoruz. Bizim gazilerle ilgili 

yaptığımız en önemli hizmetlerden biri Gazi Fizik ve Tedavi Rehabilitasyon Merkezi’yle, SUT’ a 

bir hüküm koyduk,  bir protokolümüz söz konusu oldu. Merkezin gazilerimizle ilgili ortez ve 

proteze ilişkin raporları bize geldiğinde, Gazi FTR bu gazimiz için bu ortez, protez gereklidir 

dediğinde, SUT hükümlerine tabi olmaksızın Sosyal Güvenlik Kurumu bunu doğrudan 

ödeyecek. 
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Aynı zamanda gazilerimizle ilgili yaşadığı yerleşim yerlerine sevk ile ilgili ciddi sıkıntılar vardı. 

İşte basamak problemleri vardı, birinci basamağa sonra ikinci basamağa gidecek, sevk zincirine 

tabi tutulacaktı. SUT ‘ta yaptığımız ilk değişiklik şu anki Sayın Bakanımızla gazilerle ile ilgi ve 

köy korucuları ile ilgili düzenlemelerin kaldırılması yönünde bir talimatları oldu. 

 

Başkan M. Selim Bağlı: Ve SUT ‘ta yaptığımız ilk değişiklik bu oldu artık. Artık gazilerimizin bir 

yerleşim yeri dışında sevkinde bir mesafe sınırlaması, bir basamak sınırlandırılması kesinlikle 

söz konusu değil. Gazilerimiz istedikleri zaman, istedikleri yerde, istedikleri sağlık ünitesinde 

hizmet alabilirler ve Sosyal Güvenlik Kurumu herhangi bir kısıta tabi olmaksızın onlara aldıkları 

hizmetin karşılığında ödemeyi yapacaktır. 

 

Sunucu: SGK aslında yaptığı bu kolaylıklar, bu teşvikler, sunduğu bu hizmetlerin yanı sıra aldığı 

ödüllerde var. Birazda bunları konuşalım istiyorum. Aslında alınan bu ödül biraz farklı bir 

mecrada. Gerçi vatandaşı da erişimi o kadar kolaylaştırdı ki bu dijital dünya elbette. Şimdi SGK 

’da bunu en başarıyla kullanan kurumlardan biri. Aldığı ödüllerde bunu kanıtlıyor galiba. 

 

Başkan M. Selim Bağlı: SGK ‘da tabi SSK döneminden beri asta e-Devlet dediğimiz altyapıları 

çok etkin bir şekilde kullanan bir Kurum. Kullanmak zorunda da. Şuanda biliyorsunuz bizim e-

Devlet’te 67 tane aktif uygulamamız var. E-Devlet portalı üzerinden. Aynı zamanda bizim e-

Devlet uygulamalarında tıklama oranımız %37. e-Devlet’in 1/3’den fazlası SGK’nın 

uygulamaları. Sadece Türkiye’de değil, dünya çapında örnek olan uygulamalarımız mesela 

bizim; “Medula Hastane, Medula Eczane, Medula Optik, Medula şahıs ödemeleri, 

işverenlerimizin bütün iş ve işlemlerini”  sanal ortamda yapabiliyoruz. İşte bir güvence 

sistemimiz, işveren sistemi, mosib, medula çok ciddi bu uygulamalar. Sonuç itibariyle tabi 

hizmet sunumunu etkinliğini ve verimliliğini artıran, vatandaşın sıra beklemesi problemini 

ortadan kaldıran, vatandaşın daha hızlı ve etkin şekilde hizmet almasını sağlayan uygulamalar. 

Herhangi bir vatandaş bizim SGK merkezlerine geldiğinde bizim programlar sayesinde, yazılım 

programları sayesinde ne zaman, nerede çalıştık, ne kadar prim ödemiş, ne zaman emekli 

olacak, en kadar emekli maaşı alabilecek, hangi sağlık ünitesinde hizmet almış, ne kadar katkı 

payı ödemesi gerekiyor, ne kadar ödemiş tüm bunları geçmişe dönük dahi alabiliyor. Ama 

sadece ilgiliye veriyoruz. Bu kişisel veri konusunda da çok hassas olan bir kurumuz. Bu 

hizmetlerin karşılığı dijital uygulamalarımız, örnek uygulamalarımız ödül aldı. Geçen yılda 
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Dünya Sosyal Güvenlik Kurumu teşkilatı tarafından yine 5 uygulamamız uluslararası ödül 

almıştı. Şimdi ulusal ödüller almaya başladık. İnşallah uluslararası ödüllerimizde peşinden 

gelecek. Dediğim gibi bizim 75 tane Kurumla sürekli bilgi alışverişimiz söz konusu, veri akışı söz 

konusu. Gelir İdaresi Başkanlığıyla birlikte malumunuz bildirgeyle beyannameyi birleşti 

diyoruz. Önümüzdeki yıl artık işverenlerimiz ayrı bir beyanname, ayrı bir bildirge 

vermeyecekler. 

 

Sunucu: Onu biraz açabilir miyiz? 

 

Başkan M. Selim Bağlı: Vatandaşlarımız daha önce daha doğrusu işverenimiz, esnafımız, 

sanayicimiz bir Maliye Bakanlığı Gelir İdaresi Başkanlığına mutasar beyannamesi verirdi birde 

Sosyal Güvenlik Kurumuna işyeri bildirgesi verirdi. Aşağı yukarı aynı şeyler belki ama iki ayrı 

yere iki ayrı belge vermek hem muhasebeciler üzerinde hem de işverenlerimiz üzerinde bir iş 

yükününe sebep oluyordu. Hükümet programında yer aldı. Bununla ilgili yasal düzenleme 

yapıldı. Teknik alt yapıyı Gelir İdaresi Başkanlığıyla birlikte bitirdik. Önümüzdeki yıl artık 

beyannameyle bildirgeyi aynı anda dijital ortamda verebilecekler. Tek bir giriş yapacaklar. 

Veriler oraya akacak.  Bizim verileri biz işleyeceğiz.  Gelir idaresi Başkanlığının verilerini gelir 

idaresi işleyecek ve vatandaş tek kapıdan hizmet almış olacak. 

 

Sunucu: Bu da yine hayat kurtaracak bir uygulama. 

 

Başkan M. Selim Bağlı: Aynen öyle. Hayatı kolaylaştıracak aynı zamanda çok ciddi veri akışımız 

75 Kurumla Tapu Kadastrodan Orman Genel Müdürlüğüne kadar sürekli veri alışverişinde 

bulunup hem vatandaşın devletle olan ilişkisi kolaylaşmış olacak hem de kayıt dışılıkla 

mücadelede belli bir seviyeye gelmek istiyoruz. Dijital uygulamalarımız SSK döneminden beri 

giderek iyileşti. Şu anda Orta doğunun ve Doğu Avrupa’nın en büyük veri merkezine sahibiz. 

Batıkent’teki veri merkezimiz Orta doğunun ve Doğu Avrupa’nın en büyük veri merkezi. 

Muazzam bir ünite.. 

 

Sunucu: Geleceğimizin bütün dokümanları, bütün verileri elinizde… 

 

Başkan M. Selim Bağlı: Sadece geleceğin değil, geçmişinde bütün verileri… 
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Sunucu: Ama emekliliğe dönük çalışma yapacaksınız ya, herkesin çünkü merak ettiği o…. 

 

Başkan M. Selim Bağlı: 1930’dan bu yana Emekli Sandığının bütün kayıtları bizde… Geleceğe 

yönelik te evet çocuklarımız nasıl, ne kadar emekli maaşı alabilecek, hangi şartlarda emekli 

olacaklar, nasıl bir sağlık hizmeti alacaklar onlar tabi planlanıyor. Bütün bunlar bu dijital 

uygulamalar sayesinde daha hızlı olabiliyor. 

 

Sunucu: Bu hız önemli, bu şeffaflık ta çok önemli aynı zamanda buna da yol açan güzel bir 

uygulama bu. Mehmet Selim Bağlıydı SGK Başkanı stüdyodaki konuğumuz.. Ne konuştuk? 

İşverenlere dair bir prim erteleme kolaylığı getirilmişti. 

 

Başkan M. Selim Bağlı: Çağrıda bulunduk… 

 

Sunucu: Onun çağrısını yaptık yani ne dedik Aralık 2016 yılına ait ertelediğiniz bir prim 

ödenmeniz varsa son tarih artık ekim aynın sonu… Ocak 2017 ise bu tarih Kasım ayı, Şubat 

2017 ise Aralık ayında borçlarınızı ödemeniz gerekiyor SGK’ya değil mi? Özetle ve en basit 

haliyle bunu söyleyebilir miyiz Sayın Bağlı? 

 

Başkan M. Selim Bağlı: Tabi tabi… 

 

Sunucu: Peki çok teşekkür ediyoruz. 

 

Başkan M. Selim Bağlı: Biz teşekkür ediyoruz bize bu fırsatı verdiğiniz için… 

 

Sunucu: Buradan duyumuzu yapmış olalım da işverenlerimize, sonrasındaki bütün 

kolaylıklardan ve faydalandıkları bütün teşviklerden faydalanmaya devam edebilmek için… 

Sevgili seyirciler Mehmet Selim Bağlıya teşekkür ediyoruz veda ediyoruz. 
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